AGREEMENT BETWEEN

THE GOVERNMENT OF THE REPUBLIC OF INDIA AND

THE AUSTRIAN FEDERAL GOVERNMENT ON VISA EXEMPTION FOR THE HOLDERS OF DIPLOMATIC PASSPORTS OF THE REPUBLIC OF INDIA AND THE HOLDERS OF DIPLOMATIC PASSPORTS OF THE REPUBLIC OF AUSTRIA

The Government of the Republic of India and The Austrian Federal Government (hereinafter referred to singularly as "Contracting Party" and collectively as the "Contracting Parties"), desiring to facilitate the entry of holders of diplomatic passports of the Republic of India and of holders of diplomatic passports of the Republic of Austria into their respective countries, have agreed as follows:

Article 1

- (1) Austrian nationals, who are holders of a valid diplomatic passport, shall not be required to obtain a visa to enter into the territory of the Republic of India for a period which does not exceed 90 (ninety) days within a 180 (one hundred and eighty) days period counted from the date of entry.
- (2) Indian nationals, who are holders of a valid diplomatic passport, shall not be required to obtain a visa to enter into the territory of the Republic of Austria for a period which does not exceed 90 (ninety) days within a 180 (one hundred and eighty) days period, counted from the day of entry into either the territory of the Republic of Austria or the territory of any other State to which the Schengen Convention of 19th of June 1990 implementing the Agreement of Schengen of 14th of June 1985 on the gradual abolition of checks at their common borders is applicable.
- (3) Holders of a valid diplomatic passport of the Republic of Austria and holders of a valid diplomatic passport of the Republic of India may enter into and depart from the territory of the other Contracting Party at any point authorised for that purpose by the competent immigration authorities, without any restriction except for those stipulated in the security, migratory, customs, sanitary entry- and other provisions which may be legally applicable to holders of such valid passports.
- (4) The duration of validity of the diplomatic passport of nationals of either Contracting Party shall be at least 6 (six) months on the day of entry into the territory of the other Party.

Article 2

- (1) The provisions of Article 1 of this Agreement do not apply to holders of a valid diplomatic passport of either Contracting Party who are accredited or designated as staff members of diplomatic or consular mission or of international organisations located in the territory of the other Contracting Party.
- (2) The provisions of Article 1 of this Agreement do not apply to persons, who are planning to stay in the territory of the other Party for a period longer than the one stated in Article 1, or intending to take up an employment there.
- (3) Persons referred to in paragraphs 1 and 2 shall be required to obtain a visa prior to the entry into the territory of the other Contracting Party in accordance with the national legislation.
- (4) The conditions referred to in paragraphs 1 and 3 shall also apply to the dependents of passport holders referred to in Paragraph 1 who are holders of a valid diplomatic passport.

Article 3

- (1) The Contracting Parties shall exchange, through diplomatic channels, samples of the passports according to Article 1 of this Agreement used by either Contracting Party within 30 (thirty) days after the signing of this Agreement; and either Party shall provide to the other Contracting Party the sample of any new or changed diplomatic passport within at least 30 (thirty) days before issuing such passports.
- (2) Both Contracting Parties shall duly inform each other about any modification introduced in their respective national laws and regulations related to passport issuance.
- (3) If a national of either Contracting Party loses his/her valid diplomatic passport referred to in Article 1 of this Agreement in the territory of the other Contracting Party, he/she shall inform the competent authorities of the receiving Contracting Party. The diplomatic mission or consulate concerned shall issue a new passport or travel document to the aforementioned national and inform the competent authorities of the receiving Contracting Party.

Article 4

- (1) This Agreement does not exempt nationals of either Contracting Party from the obligation to respect the laws and regulations of the other Contracting Party concerning the entry, stay and exit of foreigners.
- (2) Both Contracting Parties reserve the right to refuse admission to or shorten the stay of persons considered undesirable or endangering public peace, order, health or national security.
- (3) Nothing in this Agreement shall be construed as affecting the rights and obligations set out in the Vienna Convention on Diplomatic Relations of 18 April 1961 or the Vienna Convention of Consular Relations of 24 April 1963 or other obligations of international law, especially in host country agreements with international intergovernmental organisations.

Article 5

- (1) Either Contracting Party may suspend this Agreement, for reasons of public order, national security or public health. The suspension as well as its termination shall be immediately notified to the other Contracting Party through diplomatic channels. The suspension or termination of this Agreement shall not affect the rights of nationals of either Contracting Party who have already entered the territory of the other Contracting Party.
- (2) Either Contracting Party may request in writing, through diplomatic channels, a revision or amendment of the whole or part of this Agreement. Any revision or amendment, which has been agreed to by the Contracting Parties, shall enter into force on a date to be mutually agreed upon and shall accordingly form part of this Agreement.
- (3) Any difference or dispute arising out of the implementation of the provisions of this Agreement shall be settled amicably by consultation or negotiation between the Contracting Parties.

Article 6

- (1) This Agreement shall enter into force on the first day of the second month following the month in which the Parties have informed each other through diplomatic channels that all requirements for entry into force of this Agreement as stipulated by their respective national laws have been met.
- (2) Either Contracting Party may terminate this Agreement at any time by giving to the other Contracting Party written notice of termination, through diplomatic channels. In this case the Agreement will be terminated three months after reception of the notification of termination.

DONE at (place) on this (date) day of (month), in the year (year), in two originals, each in German, Hindi and English language, all texts being equally authentic.

In case of discrepancies in interpretation of the provisions of the present agreement, the English text shall be the operative one.

For the Government of the Republic of India

For the Austrian Federal Government

ABKOMMEN

ZWISCHEN

DER REGIERUNG DER REPUBLIK INDIEN

UND

DER ÖSTERREICHISCHEN BUNDESREGIERUNG ÜBER DIE VISUMFREIHEIT FÜR INHABER VON DIPLOMATENPÄSSEN DER REPUBLIK INDIEN UND INHABER VON DIPLOMATENPÄSSEN DER REPUBLIK ÖSTERREICH

Die Regierung der Republik Indien und die Österreichische Bundesregierung (im Folgenden einzeln als "Vertragspartei" und gemeinsam als "Vertragsparteien" bezeichnet), geleitet von dem Wunsch, die Einreise von Inhabern von Diplomatenpässen der Republik Indien sowie von Inhabern von Diplomatenpässen der Republik Österreich in ihre jeweiligen Länder zu erleichtern, haben Folgendes vereinbart:

Artikel 1

- (1) Staatsbürger der Republik Österreich, die Inhaber eines gültigen Diplomatenpasses sind, benötigen für die Einreise in das Hoheitsgebiet der Republik Indien für einen Zeitraum von höchstens 90 (neunzig) Tagen innerhalb eines Zeitraums von 180 (einhundertachtzig) Tagen, gerechnet ab dem Zeitpunkt der Einreise, kein Visum.
- (2) Staatsangehörige der Republik Indien, die Inhaber eines gültigen Diplomatenpasses sind, benötigen für die Einreise in das Hoheitsgebiet der Republik Österreich für einen Zeitraum von höchstens 90 (neunzig) Tagen innerhalb eines Zeitraums von 180 (einhundertachtzig) Tagen, gerechnet ab dem Tag der Einreise entweder in das Hoheitsgebiet der Republik Österreich oder in das Hoheitsgebiet eines anderen Staates, auf den das Übereinkommen vom 19. Juni 1990 zur Durchführung des Übereinkommens von Schengen vom 14. Juni 1985 betreffend den schrittweisen Abbau der Kontrollen an den gemeinsamen Grenzen in Kraft anwendbar ist, kein Visum.
- (3) Die Inhaber von gültigen Diplomatenpässen der Republik Österreich und die Inhaber von gültigen Diplomatenpässen der Republik Indien dürfen in das Hoheitsgebiet der jeweils anderen Vertragspartei an jeder von den zuständigen Einwanderungsbehörden zu diesem Zweck genehmigten Stelle ein- und ausreisen, ohne dabei irgendwelchen Beschränkungen außer jenen unterworfen zu werden, die in Sicherheits-, Einwanderungs-, Zoll-, Gesundheits-, und anderen

- gesetzlichen Vorschriften vorgesehen und auf Inhaber solcher gültiger Pässe rechtlich anwendbar sind.
- (4) Die Dauer der Gültigkeit des Diplomatenpasses von Staatsangehörigen beider Vertragsparteien hat am Tag der Einreise in das Hoheitsgebiet der anderen Vertragspartei mindestens 6 (sechs) Monate zu betragen.

Artikel 2

- (1) Artikel 1 dieses Abkommens findet keine Anwendung auf Inhaber von gültigen Diplomatenpässen beider Vertragsparteien, die an einer diplomatischen oder konsularischen Vertretungsbehörde oder einer internationalen Organisation auf dem Gebiet der anderen Vertragspartei akkreditiert oder als deren Mitarbeiter designiert sind.
- (2) Artikel 1 dieses Abkommens findet keine Anwendung auf Personen, die planen, sich länger als für den in Artikel 1 genannten Zeitraum im Hoheitsgebiet der anderen Vertragspartei aufzuhalten, oder beabsichtigen, dort ein Arbeitsverhältnis einzugehen.
- (3) Die in den Absätzen 1 und 2 genannten Personen benötigen vor der Einreise in das Hoheitsgebiet der anderen Vertragspartei ein Visum in Übereinstimmung mit dem nationalen Recht.
- (4) Die in den Absätzen 1 und 3 genannten Bedingungen finden auch auf Familienmitglieder der in Absatz 1 genannten Passinhaber, die Inhaber von gültigen Diplomatenpässen sind, Anwendung.

Artikel 3

- (1) Die Vertragsparteien tauschen innerhalb einer Frist von 30 (dreißig) Tagen ab Unterzeichnung dieses Abkommens auf diplomatischem Wege Muster von Diplomatenpässen gemäß Artikel 1 dieses Abkommens, die von der jeweiligen Vertragspartei benutzt werden, aus; und jede Partei lässt der anderen Vertragspartei ein Muster jedes neuen oder geänderten Diplomatenpasses mindestens 30 (dreißig) Tage vor dessen Einführung zukommen.
- (2) Die beiden Vertragsparteien informieren einander ordnungsgemäß über alle Änderungen ihrer nationalen Gesetze und Verordnungen über die Passausstellung.
- (3) Verliert ein Staatsangehöriger einer der Vertragsparteien seinen/ihren gültigen Diplomatenpass gemäß Artikel 1 dieses Abkommens auf dem Hoheitsgebiet der anderen Vertragspartei, hat er/sie die zuständigen Behörden des Empfangsstaates zu informieren. Die zuständige diplomatische oder konsularische Vertretungsbehörde stellt einen neuen

Pass oder ein neues Reisedokument für den oben genannten Staatsangehörigen aus und informiert hierüber die zuständigen Behörden des Empfangsstaates.

Artikel 4

- (1) Dieses Abkommen befreit die Staatsangehörigen der Vertragsparteien nicht von der Verpflichtung, die Gesetze und Verordnungen der anderen Vertragspartei über die Einreise, den Aufenthalt und die Ausreise von Ausländern einzuhalten.
- (2) Beide Vertragsparteien behalten sich das Recht vor, Personen, die als unerwünscht oder als Gefahr für öffentlichen Frieden, Ordnung, Gesundheit oder die nationale Sicherheit angesehen werden, die Einreiseerlaubnis zu verweigern oder deren Aufenthalt zu kürzen.
- (3) Dieses Abkommen ist nicht so auszulegen, als berühre es die Rechte und Pflichten, die im Wiener Übereinkommen über diplomatische Beziehungen vom 18. April 1961 oder im Wiener Übereinkommen über konsularische Beziehungen vom 24. April 1963 oder in anderen völkerrechtlichen Verpflichtungen, insbesondere in Amtssitzabkommen mit internationalen zwischenstaatlichen Organisationen, festgelegt sind.

Artikel 5

- (1) Jede Vertragspartei kann dieses Abkommen aus Gründen der öffentlichen Ordnung, der nationalen Sicherheit oder der öffentlichen Gesundheit aussetzen. Die Aussetzung sowie ihre Beendigung sind der anderen Vertragspartei unverzüglich auf diplomatischem Wege zu notifizieren. Die Aussetzung oder Kündigung dieses Abkommens berühren nicht die Rechte von Staatsangehörigen einer Vertragspartei, die bereits in das Gebiet der anderen Vertragspartei eingereist sind.
- (2) Jede Vertragspartei kann auf diplomatischem Wege schriftlich eine Überarbeitung oder Änderung des gesamten Abkommens oder von Teilen davon verlangen. Jede Überarbeitung oder Änderung, die von den Vertragsparteien vereinbart wurde, tritt zu einem einvernehmlich festzulegenden Zeitpunkt in Kraft und wird dementsprechend Teil dieses Abkommens.
- (3) Alle Meinungsverschiedenheiten oder Streitigkeiten, die sich aus der Durchführung der Bestimmungen dieses Abkommens ergeben, sollen durch Konsultationen oder Verhandlungen zwischen den Vertragsparteien gütlich beigelegt werden.

Artikel 6

- (1) Dieses Abkommen tritt am ersten Tag des zweiten Monats in Kraft, der auf den Monat folgt, in dem die Vertragsparteien einander auf diplomatischem Wege mitgeteilt haben, dass alle erforderlichen Voraussetzungen für das Inkrafttreten dieses Abkommens nach ihrem jeweiligen nationalen Recht erfüllt wurden.
- (2) Jede Vertragspartei kann dieses Abkommen jederzeit durch schriftliche Mitteilung an die andere Vertragspartei auf diplomatischem Wege kündigen. In diesem Fall tritt das Abkommen drei Monate nach Erhalt der Mitteilung der Kündigung außer Kraft.

Geschehen zu (Ort), am (Tag) (Monat) des Jahres (.....) in zwei Urschriften, jede in deutscher, Hindi und englischer Sprache, wobei alle Texte gleichermaßen authentisch sind.

Im Falle von Abweichungen in der Interpretation von Bestimmungen des gegenständlichen Abkommens ist der englische Wortlaut maßgebend.

Für die Regierung der Republik Indien

are with

Für die Österreichische Bundesregierung